
 

 

 

Indkaldelse og Referat af skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 4. oktober 2017 

 

Mødedato: onsdag den 4. oktober 2017 

Mødetid: 17.00 – 19.30 

Vi sørger for lidt at spise 

Giv en tilbagemelding om I kommer senest  

 

Mødested: Øster Farimagsgades Skole personalerummet 

Afbud fra: Oliver, Louise, Malene og Gunnver 

Referent: Kirsten 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

/5.min 

Septembers himmel ….     

1.  

Godkendelse af      

dagsorden./5 min 

 
x   x 

2.   

Elevrådet/ 

10 min     

     

Elevrådsmøde den 12.6-2017 

Hvordan vælges elevrødder næste år: Der skal ikke være et min. Antal, 

det er vigtigst, at man vil det! 

Evaluering 

Boldbure til opbevaring 

Trivselsdagen/modulet: lærerne havde ikke planlagt det så godt 

Skal være i god tid 

Bolde: De skal ligge i klassen, skal låses inde i klassen, 

boldpose/boldkasse i klassen. Det fungerer for de klasser, der har 

boldene i kasser i klasserne. 

Ingen læderbolde, ingen amerikanske fodbolde( flere har dem med) 

Kun hårde bolde i boldburet. 

Boldfrie zoner f. eks. Under halvtaget, hvor der også spilles mur. Eller 

boldzoner: 

Forslag: taget på halvtaget laves om til tagterrasse, opholdsområde med 

hegn. 

Blandet godt og skidt på ØF: 

Det store boldbur fungerer godt 

Bakken? Skal der noget andet i stedet? 

Legepatruljer fungerer godt, der er mange børn der bruger det. 

Vi er blevet bedre til at rydde op 

Dårlig luft i klasserne ud til gården, der bliver varmt om sommeren. Det 

samme gælder lokaler til gaden. 

Smartbords fungerer ikke altid. 

Temadage 

 x x  



 

 

Referat elevrådsmøde d. 19/9-17 

 

Axel Bech er her og vil snakke om emner vi ikke skal diskutere.  

Morgensamlinger er mere og mere urolige. Rulleskøjter o.s.v ikke ind i 

huset tak! Ikke tag andres løbehjul. Bolde i gården. Vi skal finde et 

system så man kan aflevere dem igen. Hvordan kan vi dele boldene 

rundt. Det lille sted ved siden af boldburene er mest til små klasser.  

Stop de voldsomme lege.  

 

Forslag til boldsystemer. Pantsætning? Klodser med klassenavne på. 

Legepatruljen kan styre det eller 4. Klasserne. Folk stemmer mest for at 

det skal være 5. Klasserne og der er mange forskellige idéer. 

Boldpumper på kasserne. Mønter? Inde i boldskuret er de en tavle med 

60 søm. Hver klasse har et nummer og hver bold har et nummer. Så kan 

man ikke aflevere nogle andres bolde. 4. Klasserne i 10-pausen og 5. 

Klasserne? 

Boldpatrulje evt. 

 

Skolen har fået en masse nye bolde! Der er lavet et udlånssystem. 

Elevrådsdag på Rådhuset kort tilbagemelding 

 

3. 

Tilbagemelding fra 

forældremøderne 

Mogens og Steen 

Mogens orienterede om skolebestyrelsens besøg i klasserne 

fra 1. til 4. klasse.  

Temaer, der blev bragt op på Mogens tur: 

• Besøg i 9 klasser. Tilbagemelding fra møderne:  

• Forholdene i frikvartererne – de yngste elever føler 

sig udsatte! 

• Flere forældre ønskede forskudte frikvarterer.  

• Bring Your Own Device tema i de ældste klasser. 

• Beskidte toiletter er et problem. 

            Opfordring til elevrådet om at drøfte    

            problematikken.  

• En af forældrene har rejst, at det er et problem med 

støj og grimt sprog. Mogens svarer, når vi har drøftet 

det i bestyrelsen. 

Steen: 

• Mobilpolitik – forældrene synes, det er en god ide, at 

det er lærernes ansvar at fastsætte regler for 

mobilregler. 

• Dato for fælles kontaktforældremøde ønskes. 

• BYOD – blev kritisk modtaget på 5. årgang. 

• Forældrene meldte positivt tilbage på, at lærere og 

pædagoger er sammen på skole/hjem-samtaler. 

 

 x x 
 



 

 

Axel orienterede om skolens forholdemåde i forhold til 

frikvartererne. 

Frikvarterne skal evalueres – specielt hal og sal som står til 

rådighed for 6. og 7. klasserne i spisepausen – skal der 

kigges på. 

Anders ønskede, at besøgene fra skolebestyrelsen bliver 

endnu skarpere i forhold til skolebestyrelsens visioner. 

Kasper orienterede om, at ”hjerterummet” og området bag 

det store boldbur er blevet stillerum styret af pædagogerne, 

hvilket er en stor succes. 

Besøgsrunde fra skolebestyrelsesmedlemmer skal drøftes i 

forhold til næste runde forældremøder. 

Vi skal sikre os at regler for ro og sprog er tydelige nok i 

”Værdiblomsten – tages op, når elevrådet har drøftet 

”Værdiblomsten”. 

  

 

 

4. 

Tilbagemelding fra 

skolebestyrelsens 

arbejdsmøde  

kommende 

indsatsområder 

KH sender referat af mødet i skolebestyrelsen/afholdt privat 

ud til alle i bestyrelsen. 

Temaer på netop afholdte forældremøder: 

BYOD 

Principper skole/hjem – pædagoger med til møderne 

interessant for 1. til 3. klasse! 

Orientering om byggeriet  

Bestyrelsen skal tættere på fælles kontaktforældremødet. 

Fællesmødet: invitationen sendes til Helene, som lægger det 

på skoleporten og som besked til alle forældre. 

Fremadrettede fokuspunkter: 

Trivselses/antimobbeplan 

Arbejdet med principper – dialoger og processer vigtig 

Undervisningens organisering: 

Vikardækning 

Åben skole – omfang og indhold 

Valgfag – skal være meningsfulde og interessante 

Principper. 

 

 x x 
 

5. 

Sidste nyt om arealet 

bag ved  

boldburet/Malene og 

KH 10min 

Processen har været god og udbudsrunden er i gang. Vi 

afventer svar på, hvem der har vundet. Vi orienterer, når vi 

ved mere om tidsplan. 

Axel orienterede om at udbedring af byggesjusk er i gang. 

 x x 
 



 

 

6. 

Sikker trafik: 

 (trafiklyset på Øster 

Farimagsgade) 

 

Henvendelse fra borger i kvarteret, som lægges til grund for drøftelse af 
trafik på Øster Farimagsgade: 

Kære Axel, 

Hver morgen krydser min datter og jeg - sammen med mange andre 
børn, vejen ved ØF Skole. 

Hver gang bemærker vi dog hvor kort tid den grønne mand er tændt. Jeg 
er klar over at det ikke skal stoppe trafikken, men et par sekunder mere 
(2-3) ville gøre en kæmpe forskel.  

Jeg har sendt nedenstående til Trafik København. Det ville være en 
kæmpe hjælp hvis I ville støtte op om det og ligeledes sende en 
anmodning. Det vil skabe mindre usikkerhed blandt de kommende 
trafikanter. 

BH Marie  

Marie Christiansen 
Høyensgade 22 
2100 Kbh Ø 
20602299 

 

Desuden vil Jakob fremføre en problemstilling: 

Der er brug for at ændre tidsintervallet i lysreguleringen, så 

tidsintervallet for grønt forlænges.  

 

Skolebestyrelsen skriver et brev til ”Vej og Park”, hvor de 

beskriver problemstillingen om morgenen. 

Mogens skriver et udkast som sendes til Steen, Axel og 

Jakob. 

 

På forældrerådsmødet i KKFOén blev det drøftet, om vi kan 

forbyde parkering i skolegården. Der er primært tale om 

håndværkere, der parkerer i gården og i smøgen. 

Erfaringen viser, at parkeringen er for aftagen i takt med, at 

byggeriet er tilendebragt. 

Regler for parkering i gården, efter klokken 17.00, kender 

skolen ikke noget til. 

Mogens skriver et udkast om parkeringsproblemet, som 

sendes til Vej og Park/Miljø og teknik. 

 

 

 
x x 

 



 

 

7. 

Fritidsinstitutionen 

orientering om:  

• Renovering Dr. 

Louise/KB 

Kasper orienterede om bygning. 

Der taget prøver i bygning. Taget er fejlkonstrueret. Der er 

ikke fundet skimmelsvamp. 

Kasper orienterer når der er nyt i sagen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

x x 
 

8.  

Status på 

implementering af 

Meebook./HO 

Processen kører i forhold til implementering af Meebook 

skolen har 6 superbruger. Vi afventer svar fra forvaltningen 

om udmelding af ressourcer i forhold til implementering af 

elevplansværktøjet. 
 

 
x x  

9. 

Antimobbestrategi 

KH/HO 

 

Helene og KH redigerer afsnittet: ”Skolens og 

Fritidsinstitutions ansvar”. Vi udsender det nye forslag på 

næste møde- til godkendelse, hvorefter det lægges på 

Skoleporten. 

x x x  

10. 

Meddelelser: 

• Pæd. Weekend 

• Status BYOD 

• Tilbagemelding 

arbejdstilsynet 

Mogens og Steen deltager på pæd.weekend. 

Det går godt med BYOD – fordi mange elever medbringer 

egen divice. 

De yngste elever har fået større og bedre mulighed for at 

låne computere. 

Skolen har fået to påbud fra arbejdstilsynet: lofter som 

falder ned og ventilation i den nye bygning. 

Axel har skrevet til KEJD. Vi har fået udsættelse til januar i 

forhold til lofter. Målinger i forbindelse med ventilation er 

ok. 

 
x x  

11. 

Eventuelt 

Venskabsklasser underviser de små i trafik mm god ide. 
   

 

 Punkter til kommende 

møder: 
•  

• Sorg/krise plan fremlægges på kommende møde. 

(Signe og Kristoffer kommer og fremlægger) 

 

 
 

  

 

 

 


